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V Sesję Rady Miejskiej w Iławie odbyto w dniu 22 stycznia 2015 roku w sali 

konferencyjnej Urzędu Miasta w Iławie przy ulicy Niepodległości 13. Sesję rozpoczęto                     

o godz. 13
00

  a zakończono o godz. 16
00

.  

    

Ad 1. Otwarcie i stwierdzenie quorum 

Przewodniczący Rady Wojciech  Szymański dokonał otwarcia V Sesji. Serdecznie 

powitał wszystkich przybyłych radnych jak również zaproszonych gości. 

Na podstawie listy obecności stwierdził, że w sesji uczestniczy 20 radnych, (nieobecny 

radny Stanisław Milewski) co stanowi quorum, przy którym może obradować Rada Miejska 

i podejmować prawomocne decyzje i uchwały. Do liczenia głosów wyznaczył 

Wiceprzewodniczącą Annę Zakrzewską  

Lista obecności radnych stanowi  załącznik nr 1  do protokołu 

Lista obecności kierowników wydziałów i jednostek organizacyjnych  

stanowi załącznik nr 2 do protokołu 

 

Ad. 2. Przyjęcie porządku obrad V Sesji Rady Miejskiej w Iławie 

Przewodniczący Rady Wojciech  Szymański zapytał, czy w sprawie porządku chciałby 

ktoś zabrać głos.  

Burmistrz Miasta Adam Żyliński wniósł o wprowadzenie do porządku projektu 

uchwały ws. odstąpienia od żądania zwrotu udzielonej bonifikaty. Nadmienił, że radni 

otrzymali projekt w/w uchwały i była ona omawiana i opiniowana na komisjach  

Następnie Przewodniczący Rady Wojciech  Szymański wniósł o wprowadzenie do 

porządku jako punkt 7 „Apel radnych do Minister Infrastruktury i Rozwoju o 

umieszczenie w dokumencie „Program Budowy Dróg Krajowych na lata 2014-2023” 

modernizacji drogi krajowej nr 16.” 

Poddany pod głosowanie jawne wniosek o wprowadzenie do porządku projektu uchwały 

ws. odstąpienia od żądania zwrotu udzielonej bonifikaty został przyjęty pozytywnie 

jednogłośnie  

Poddany pod głosowanie jawne wniosek o wprowadzenie do porządku punktu „Apel 

radnych do Minister Infrastruktury i Rozwoju o umieszczenie w dokumencie „Program 
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Budowy Dróg Krajowych na lata 2014-2023” modernizacji drogi krajowej nr 16.” został 

przyjęty pozytywnie jednogłośnie  

 

 Poddany pod głosowanie porządek obrad V sesji uwzględniający powyższe zmiany, został 

przyjęty pozytywnie jednogłośnie w następującym brzmieniu: 

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum 

2. Ustalenie porządku obrad 

3. Przyjęcie protokołu z III i IV Sesji  

4. Informacja na temat aktualnego bezrobocia – stan obecny i perspektywy 

5. Informacja na temat promocji miasta w 2014 r. (formy pracy, koszty oraz 

współdziałanie z innymi podmiotami) 

6. Podjęcie uchwał w sprawie:  

a. udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Iławskiemu na realizację zadania 

publicznego o charakterze ponadgminnym, polegającego na działalności 

wspomagającej technicznie, szkoleniowo, informacyjnie organizację pozarządowe 

oraz inne podmioty wymienione w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 

roku o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie 

b. udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Iławskiemu na utrzymanie 

młodzieżowej orkiestry dętej  

c. udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Iławskiemu na szkolenie dzieci i 

młodzieży w zakresie żeglarstwa  

d.  udzielenia pomocy finansowej Związkowi Gmin „Jeziorak” 

e. zmiany Statutu Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Iławie wprowadzonego 

uchwałą Rady Miejskiej Nr XXIX/296/12 z dnia 28 listopada 2012 roku 

f. zmieniająca  uchwałę w sprawie wyznaczenia przedstawicieli reprezentujących 

miasto Iława w zgromadzeniu Związku Gmin „Jeziorak”  

g. reprezentowania miasta w Związku Miast Polskich  

h. wyznaczenia przedstawicieli reprezentujących miasto w Zgromadzeniu Związku 

Gmin Kanału Ostródzko–Elbląskiego i Pojezierza Iławskiego 

i. zmieniająca uchwałę w sprawie przystąpienia Gminy Miejskiej Iława do Związku 

Gmin Regionu Ostródzko-Iławskiego „Czyste Środowisko”  
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j. określenia kryteriów drugiego etapu postępowania rekrutacyjnego do przedszkoli 

publicznych prowadzonych przez Gminę Miejską Iława,  ich punktowania oraz 

dokumentowania 

k. Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

oraz przeciwdziałania Narkomanii na 2015 rok 

l. Odstąpienia od żądania zwrotu udzielonej bonifikaty  

7. „Apel radnych do Minister Infrastruktury i Rozwoju o umieszczenie w dokumencie 

„Program Budowy Dróg Krajowych na lata 2014-2023” modernizacji drogi krajowej nr 

16.” 

8. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej  Burmistrza Miasta 

9. Interpelacje i zapytania radnych 

10. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania  

11. Wnioski mieszkańców Iławy 

12. Komunikaty i oświadczenia 

13. Zamknięcie obrad V Sesji 

 

Ad. 3. Przyjęcie protokołu z III i IV Sesji  

Przewodniczący Rady Miejskiej Wojciech Szymański poinformował, że w Biuletynie 

Informacji Publicznej opublikowano oraz wyłożono do wglądu w Biurze Rady Miejskiej 

protokół z III i IV Sesji Rady Miejskiej w Iławie. Do chwili rozpoczęcia obrad, nikt nie złożył 

pisemnych uwag do powyższych protokołów, w związku z czym protokoły z III i IV Sesji 

Rady Miejskiej uważa się  za przyjęte.  

 

Ad .5. Informacja na temat aktualnego bezrobocia – stan obecny i perspektywy 

Przewodniczący Rady Wojciech  Szymański powiedział, że otrzymali „Informację na 

temat aktualnego bezrobocia – stan obecny i perspektywy” do zapoznania w wersji 

pisemnej. Powyższy temat nie był jednak omawiany i opiniowany na komisjach 

problemowych poprzedzających sesję.  

Następnie Przewodniczący  przywitał i  oddał głos Zastępcy Dyrektora Powiatowego 

Urzędu Pracy Agacie Steiner- Dembińskiej, która omówiła dane zawarte w informacji. 

Swoje wystąpienie poparła również prezentacją 

Informacja na temat aktualnego bezrobocia –  
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stan obecny i perspektywy stanowi załącznik nr 3 do protokołu 

Prezentacja stanowi załącznik nr 4  do protokołu 

 

W związku z awarią nagłośnienia część wypowiedzi  z dyskusji jest niezrozumiała  

Radny Grzegorz Przytuła zapytał, czy szkoły dostosowują się do tego co wynika z 

badań rynku pracy i dostosowują do tego swoja ofertę. 

Zastępca Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy Agata Steiner- Dembińska 

odpowiedziała, że szkoły przedstawiają swój punkt widzenia, nie zawsze zrozumiały dla PUP, 

ale należy również zwrócić uwagę na argument wysuwany przez szkoły, że nie otwierają 

pewnego kierunku, który byłby korzystny dla rynku pracy z tego względu, że nie mieliby 

naboru  a nakładają się na to również inne kwestie organizacyjne czy kadrowe itd. Dodała, że 

spotkanie w lutym może przyniesie nowe wnioski.  

Radny Włodzimierz Harmaciński zapytał, czy coś zmienia się na korzyść w kwestii 

umów śmieciowych , zatrudniania na czarno czy też pracy za najniższą krajową. 

Zastępca Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy Agata Steiner- Dembińska 

odpowiedziała, ze im niższe bezrobocie tym mniejsza szara strefa bo zaczyna się rywalizacja 

o pracownika. Powiat Iławski dobrze wypada pod względem ilości osób zatrudnionych, ale 

jeśli chodzi o wysokość wynagrodzenia to jest na szarym końcu. Często umowy są zawierane 

za minimalne wynagrodzenie lub w części etatu. 

Radny Edward Bojko zapytał o wzrost bezrobocia w ostatnim kwartale; czym jest 

spowodowany 

  Zastępca Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy Agata Steiner- Dembińska 

odpowiedziała, że jest to zjawisko charakterystyczne nie tylko dla naszego powiatu i tak jest 

co roku. Wynika to z sezonowości i  rejestracji absolwentów. 

Radny Wiesław Burdyński zapytał, czy spadek osób zarejestrowanych spowodowany jest 

również tym, że osoby w wieku 25-34 lata wyjechały i miasto się starzeje.  

  WNIOSKÓW W OMAWIANYM POWYŻEJ TEMACIE NIE SFORMUŁOWANO 

Poddana pod głosowanie jawne propozycja pozytywnego zaopiniowania informacji na 

temat  aktualnego bezrobocia – stan obecny i perspektywy została przyjęta pozytywnie 

jednogłośnie  
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Ad 6 . Informacja na temat promocji miasta w 2014 r. (formy pracy, koszty oraz 

współdziałanie z innymi podmiotami) 

Powyższa informacja została przez szczegółowo przedstawiona na piśmie                                

i omówiona szczegółowo na posiedzeniach komisji  przez Inspektor Wydziału PWZ 

Edytę Perges   

Informacja na temat promocji miasta w 2014 r. (formy pracy, koszty oraz współdziałanie z 

innymi podmiotami) stanowi załącznik nr 5 do protokołu  

OPINIE KOMISJI 

INFORMACJE 

KOMISJA OŚWIATY, 
KULTURY, SPORTU  

I TURYSTYKI  
 

KOMISJA 

PROBLEMATYKI 

SPOŁECZNEJ  
 

KOMISJA 

ROZWOJU 

GOSPODARCZEGO, 
BUDŻETU I 

FINANSÓW 
 

Informacja na temat promocji miasta 

w 2014 r. (formy pracy, koszty oraz 

współdziałanie z innymi podmiotami 

POZYTYWNIE BEZ 

POPRAWEK 
POZYTYWNIE BEZ 

POPRAWEK 
POZYTYWNIE BEZ 

POPRAWEK 

 

Dyskusji nad powyższym zagadnieniem nie było 

Poddana przez Przewodniczącego Rady propozycja pozytywnego zaopiniowania 

informacji  na temat promocji miasta w 2014 r. (formy pracy, koszty oraz współdziałanie z 

innymi podmiotami) została przyjęta pozytywnie  jednogłośnie  

 

Ad. 7. Podjęcie uchwał w sprawie:  

a. udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Iławskiemu na realizację zadania 

publicznego o charakterze ponadgminnym, polegającego na działalności 

wspomagającej technicznie, szkoleniowo, informacyjnie organizację 

pozarządowe oraz inne podmioty wymienione w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 

24 kwietnia 2003 roku o działalności pożytku publicznego i o 

wolontariacie 

 

Skarbnik Miasta Ewa Moszczyńska szczegółowo omówiła uchwałę na komisjach 

poprzedzających sesję; ponadto zawiera ona uzasadnienie.  

Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 
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PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

KOMISJA OŚWIATY, 
KULTURY, SPORTU  

I TURYSTYKI  
 

KOMISJA 

PROBLEMATYKI 

SPOŁECZNEJ  
 

KOMISJA 

ROZWOJU 

GOSPODARCZEGO, 
BUDŻETU I 

FINANSÓW 
 

udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 
Iławskiemu na realizację zadania 
publicznego o charakterze 
ponadgminnym, polegającego na działalności 
wspomagającej technicznie, szkoleniowo, 
informacyjnie organizację pozarządowe oraz 
inne podmioty wymienione w art. 3 ust. 3 
ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 roku                          
o działalności pożytku publicznego i o 
wolontariacie 
 

POZYTYWNIE BEZ 

POPRAWEK 
POZYTYWNIE BEZ 

POPRAWEK 
POZYTYWNIE BEZ 

POPRAWEK 

 

Dyskusji nad powyższym zagadnieniem nie było 

Rada Miejska w obecności 20 radnych - przy 20 głosach ,,za” podjęła uchwałę w 

sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Iławskiemu na realizację zadania 

publicznego o charakterze ponadgminnym, polegającego na działalności wspomagającej 

technicznie, szkoleniowo, informacyjnie organizację pozarządowe oraz inne podmioty 

wymienione w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 roku o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie 

 

Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Iławskiemu na 

realizację zadania publicznego o charakterze ponadgminnym, polegającego na 

działalności wspomagającej technicznie, szkoleniowo, informacyjnie organizację 

pozarządowe oraz inne podmioty wymienione w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 

kwietnia 2003 roku o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie stanowi 

załącznik  nr 6 do protokołu 

 

b. udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Iławskiemu na utrzymanie 

młodzieżowej orkiestry dętej  

 

Skarbnik Miasta Ewa Moszczyńska szczegółowo omówiła uchwałę na komisjach 

poprzedzających sesję; ponadto zawiera ona uzasadnienie. 

Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 
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PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

KOMISJA OŚWIATY, 
KULTURY, SPORTU  

I TURYSTYKI  
 

KOMISJA 

PROBLEMATYKI 

SPOŁECZNEJ  
 

KOMISJA 

ROZWOJU 

GOSPODARCZEGO, 
BUDŻETU I 

FINANSÓW 
 

udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Iławskiemu na utrzymanie młodzieżowej 

orkiestry dętej  

 

POZYTYWNIE BEZ 

POPRAWEK 
POZYTYWNIE BEZ 

POPRAWEK 
POZYTYWNIE BEZ 

POPRAWEK 

 

Dyskusji nad powyższym zagadnieniem nie było 

Rada Miejska w obecności 20 radnych – przy 20  głosach ,,za” podjęła uchwałę w 

sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Iławskiemu na utrzymanie 

młodzieżowej orkiestry dętej  

 

Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Iławskiemu na utrzymanie 

młodzieżowej orkiestry dętej stanowi załącznik nr 7  do protokołu 

 

c. udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Iławskiemu na szkolenie dzieci i 

młodzieży w zakresie żeglarstwa  

 

Skarbnik Miasta Ewa Moszczyńska szczegółowo omówiła uchwałę na komisjach 

poprzedzających sesję; ponadto zawiera ona uzasadnienie. 

Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

KOMISJA OŚWIATY, 
KULTURY, SPORTU  

I TURYSTYKI  
 

KOMISJA 

PROBLEMATYKI 

SPOŁECZNEJ  
 

KOMISJA 

ROZWOJU 

GOSPODARCZEGO, 
BUDŻETU I 

FINANSÓW 
 

udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 
Iławskiemu na szkolenie dzieci i 
młodzieży w zakresie żeglarstwa  
 

POZYTYWNIE BEZ 

POPRAWEK 
POZYTYWNIE BEZ 

POPRAWEK 
POZYTYWNIE BEZ 

POPRAWEK 

 

Dyskusji nad powyższym zagadnieniem nie było 
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Rada Miejska w obecności 20 radnych – przy 20 głosach ,,za”   podjęła uchwałę                  

w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Iławskiemu na szkolenie dzieci                    

i młodzieży w zakresie żeglarstwa  

 

Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Iławskiemu na 

szkolenie dzieci i młodzieży w zakresie żeglarstwa   

stanowi załącznik nr 8  do protokołu 

 

d. udzielenia pomocy finansowej Związkowi Gmin „Jeziorak” 

Skarbnik Miasta Ewa Moszczyńska szczegółowo omówiła uchwałę na komisjach 

poprzedzających sesję; ponadto zawiera ona uzasadnienie. 

Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

KOMISJA OŚWIATY, 
KULTURY, SPORTU  

I TURYSTYKI  
 

KOMISJA 

PROBLEMATYKI 

SPOŁECZNEJ  
 

KOMISJA 

ROZWOJU 

GOSPODARCZEGO, 
BUDŻETU I 

FINANSÓW 
 

udzielenia pomocy finansowej 
Związkowi Gmin „Jeziorak” 
 

POZYTYWNIE BEZ 

POPRAWEK 
POZYTYWNIE BEZ 

POPRAWEK 
POZYTYWNIE BEZ 

POPRAWEK 

W dyskusji na powyższy temat głos zabrali: 

Radna Ewa  Jackowska zapytała, na co przeznacza się to 100 000 złotych. 

Skarbnik Miasta Ewa Moszczyńska odpowiedziała, że związek przedkłada co roku 

sprawozdanie i tak się stało w tym roku; dotacja ubiegłoroczna nie została wykorzystana w 

całości, zwrócono 8871 złotych. Resztę wydatkowano na zakup energii- 44 tys., 2 200 złotych 

– dostawa wody,  inne opłaty: opłata platformy dla niepełnosprawnych, opłata Internetu, 

dozór urządzeń technicznych. Koszt wynagrodzeń bosmana i osoby prowadzącej biuro;  to 33 

tysiące za umowę o pracę plus pochodne i umowa zlecenie 23 280 złotych.  

Rada Miejska w obecności 19 radnych – przy 20 głosach za  i 1 przeciwnym podjęła 

uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej Związkowi Gmin „Jeziorak” 
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Uchwała w sprawie  udzielenia pomocy finansowej Związkowi Gmin „Jeziorak” 

stanowi załącznik nr 9 do protokołu 

 

 

e. zmiany Statutu Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Iławie 

wprowadzonego uchwałą Rady Miejskiej Nr XXIX/296/12 z dnia                        

28 listopada 2012 roku 

Szczegółowo uchwałę na komisjach poprzedzających sesję omówiła Danuta Nastaj – 

inspektor MOPS; ponadto zawiera ona uzasadnienie. 

Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

KOMISJA OŚWIATY, 
KULTURY, SPORTU  

I TURYSTYKI  
 

KOMISJA 

PROBLEMATYKI 

SPOŁECZNEJ  
 

KOMISJA 

ROZWOJU 

GOSPODARCZEGO, 
BUDŻETU I 

FINANSÓW 
 

zmiany Statutu Miejskiego Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Iławie 
wprowadzonego uchwałą Rady Miejskiej 
Nr XXIX/296/12 z dnia 28 listopada 
2012 roku 
 

POZYTYWNIE BEZ 

POPRAWEK 
POZYTYWNIE BEZ 

POPRAWEK 
POZYTYWNIE BEZ 

POPRAWEK 

 

Dyskusji nad powyższym zagadnieniem nie było 

Rada Miejska w obecności 20 radnych – przy 20 głosach za  podjęła uchwałę w 

sprawie zmiany Statutu Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Iławie 

wprowadzonego uchwałą Rady Miejskiej Nr XXIX/296/12 z dnia 28 listopada 2012 roku 

 

Uchwała w sprawie  

zmiany Statutu Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Iławie wprowadzonego 

uchwałą Rady Miejskiej Nr XXIX/296/12 z dnia 28 listopada 2012 roku stanowi  

załącznik nr 10   do protokołu 

 

f. zmieniająca  uchwałę w sprawie wyznaczenia przedstawicieli 

reprezentujących miasto Iława w zgromadzeniu Związku Gmin „Jeziorak”  
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Szczegółowo uchwałę na komisjach poprzedzających sesję omówiła Zastępca 

Burmistrza Mariola Zdrojewska ; ponadto zawiera ona uzasadnienie. 

Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

KOMISJA OŚWIATY, 
KULTURY, SPORTU  

I TURYSTYKI  
 

KOMISJA 

PROBLEMATYKI 

SPOŁECZNEJ  
 

KOMISJA 

ROZWOJU 

GOSPODARCZEGO, 
BUDŻETU I 

FINANSÓW 
 

zmieniająca  uchwałę w sprawie 
wyznaczenia przedstawicieli 

reprezentujących miasto Iława w 

zgromadzeniu Związku Gmin 

„Jeziorak 

POZYTYWNIE BEZ 

POPRAWEK 
POZYTYWNIE BEZ 

POPRAWEK 
POZYTYWNIE BEZ 

POPRAWEK 

 

Dyskusji nad powyższym zagadnieniem nie było 

Rada Miejska w obecności 20 radnych – przy 20 głosach za  podjęła uchwałę 

zmieniająca  uchwałę w sprawie wyznaczenia przedstawicieli reprezentujących miasto 

Iława w zgromadzeniu Związku Gmin „Jeziorak” 

 

Uchwała zmieniająca  uchwałę w sprawie wyznaczenia przedstawicieli 

reprezentujących miasto Iława w zgromadzeniu Związku Gmin „Jeziorak  stanowi  

załącznik nr  11  do protokołu  

 

g. reprezentowania miasta w Związku Miast Polskich  

 

Szczegółowo uchwałę na komisjach poprzedzających sesję omówiła Zastępca 

Burmistrza Mariola Zdrojewska ; ponadto zawiera ona uzasadnienie. 

Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

KOMISJA OŚWIATY, 
KULTURY, SPORTU  

I TURYSTYKI  
 

KOMISJA 

PROBLEMATYKI 

SPOŁECZNEJ  
 

KOMISJA 

ROZWOJU 

GOSPODARCZEGO, 
BUDŻETU I 

FINANSÓW 
 

reprezentowania miasta w Związku 

Miast Polskich 
POZYTYWNIE BEZ 

POPRAWEK 
POZYTYWNIE BEZ 

POPRAWEK 
POZYTYWNIE BEZ 

POPRAWEK 
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Dyskusji nad powyższym zagadnieniem nie było 

Rada Miejska w obecności 20 radnych – przy 20 głosach za  podjęła uchwałę w 

sprawie reprezentowania miasta w Związku Miast Polskich 

 

Uchwała w sprawie reprezentowania miasta w Związku Miast Polskich stanowi  

załącznik nr 12  do protokołu 

 

h. wyznaczenia przedstawicieli reprezentujących miasto w Zgromadzeniu 

Związku Gmin Kanału Ostródzko –Elbląskiego i Pojezierza Iławskiego 

 

Szczegółowo uchwałę na komisjach poprzedzających sesję omówiła Zastępca 

Burmistrza Mariola Zdrojewska ; ponadto zawiera ona uzasadnienie. 

Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

KOMISJA OŚWIATY, 
KULTURY, SPORTU  

I TURYSTYKI  
 

KOMISJA 

PROBLEMATYKI 

SPOŁECZNEJ  
 

KOMISJA 

ROZWOJU 

GOSPODARCZEGO, 
BUDŻETU I 

FINANSÓW 
 

wyznaczenia przedstawicieli 
reprezentujących miasto w 
Zgromadzeniu Związku Gmin Kanału 
Ostródzko–Elbląskiego i Pojezierza 
Iławskiego 
 

POZYTYWNIE BEZ 

POPRAWEK 
POZYTYWNIE BEZ 

POPRAWEK 
POZYTYWNIE BEZ 

POPRAWEK 

 

Dyskusji nad powyższym zagadnieniem nie było 

Rada Miejska w obecności 20 radnych – przy 20 głosach za  podjęła uchwałę                   

w sprawie wyznaczenia przedstawicieli reprezentujących miasto w Zgromadzeniu 

Związku Gmin Kanału Ostródzko–Elbląskiego i Pojezierza Iławskiego 

 

Uchwała w sprawie wyznaczenia przedstawicieli reprezentujących miasto w 

Zgromadzeniu Związku Gmin Kanału Ostródzko –Elbląskiego i Pojezierza 

Iławskiego stanowi  załącznik nr 13  do protokołu 
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i. zmieniająca uchwałę w sprawie przystąpienia Gminy Miejskiej Iława do 

Związku Gmin Regionu Ostródzko-Iławskiego „Czyste Środowisko”  

 

Szczegółowo uchwałę na komisjach poprzedzających sesję omówiła Zastępca 

Burmistrza Mariola Zdrojewska ; ponadto zawiera ona uzasadnienie. 

Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

KOMISJA OŚWIATY, 
KULTURY, SPORTU  

I TURYSTYKI  
 

KOMISJA 

PROBLEMATYKI 

SPOŁECZNEJ  
 

KOMISJA 

ROZWOJU 

GOSPODARCZEGO, 
BUDŻETU I 

FINANSÓW 
 

zmieniająca uchwałę w sprawie 
przystąpienia Gminy Miejskiej Iława do 
Związku Gmin Regionu Ostródzko-
Iławskiego „Czyste Środowisko”  
 

POZYTYWNIE BEZ 

POPRAWEK 
POZYTYWNIE BEZ 

POPRAWEK 
POZYTYWNIE BEZ 

POPRAWEK 

 

Dyskusji nad powyższym zagadnieniem nie było 

Rada Miejska w obecności 20 radnych – przy 20 głosach za  podjęła uchwałę  

zmieniająca uchwałę w sprawie przystąpienia Gminy Miejskiej Iława do Związku Gmin 

Regionu Ostródzko-Iławskiego „Czyste Środowisko”  

 

Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie przystąpienia Gminy Miejskiej Iława do 

Związku Gmin Regionu Ostródzko-Iławskiego „Czyste Środowisko”  stanowi  

załącznik nr  14  do protokołu 

 

j. określenia kryteriów drugiego etapu postępowania rekrutacyjnego do 

przedszkoli publicznych prowadzonych przez Gminę Miejską Iława,  ich 

punktowania oraz dokumentowania 

 

Szczegółowo uchwałę na komisjach poprzedzających sesję omówiła Dyrektor MZOSiP 

Renata Kamińska; ponadto zawiera ona uzasadnienie. Dodała, że komisja Rozwoju 

Gospodarczego Budżetu i Finansów wystąpiła z wnioskiem o zmianę w projekcie. Wniosek 

ten został uwzględniony i zmieniono to w projekcie.  
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Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

KOMISJA OŚWIATY, 
KULTURY, SPORTU  

I TURYSTYKI  
 

KOMISJA 

PROBLEMATYKI 

SPOŁECZNEJ  
 

KOMISJA ROZWOJU 

GOSPODARCZEGO, 
BUDŻETU I 

FINANSÓW 
 

określenia kryteriów drugiego etapu 
postępowania rekrutacyjnego do 
przedszkoli publicznych prowadzonych 
przez Gminę Miejską Iława,  ich 
punktowania oraz dokumentowania 
 

POZYTYWNIE BEZ 

POPRAWEK 
POZYTYWNIE BEZ 

POPRAWEK 

POZYTYWNIE Z 

UWZGLEDNIENIEM 

WNIOSKU KOMISJI 

O NANIESIENIE 

POPRAWKI 

 

W dyskusji nad powyższym zagadnieniem radna Ewa Jackowska przedstawiła 

wniosek podjęty na Komisji Rozwoju Gospodarczego Budżetu i Finansów o ujecie jako 

jednego z kryteriów „uczęszczanie do przedszkola w którym rozpatrywany jest wniosek 

rodzeństwa kandydata w ciągu trzech lat poprzedzających rekrutację lub kandydat 

uczęszczał do żłobka publicznego w Iławie”. 

 Wniosek ten został uwzględniony i zmieniono to w projekcie jaki przedłożono  radnym 

na sesji  i jaki był umieszczony w prezentacji. 

 

Rada Miejska w obecności 20 radnych – przy 20 głosach za  podjęła uchwałę  w 

sprawie określenia kryteriów drugiego etapu postępowania rekrutacyjnego do 

przedszkoli publicznych prowadzonych przez Gminę Miejską Iława,  ich punktowania 

oraz dokumentowania 

 

Uchwała w sprawie określenia kryteriów drugiego etapu postępowania rekrutacyjnego do 

przedszkoli publicznych prowadzonych przez Gminę Miejską Iława,  ich punktowania oraz 

dokumentowania stanowi  załącznik nr 15   do protokołu 

 

k. Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz przeciwdziałania Narkomanii na 2015 rok 

Szczegółowo uchwałę na komisjach poprzedzających sesję omówił Kierownik 

OPPUiPR Krzysztof Panfil; ponadto zawiera ona uzasadnienie.  

Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 
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PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

KOMISJA OŚWIATY, 
KULTURY, SPORTU  

I TURYSTYKI  
 

KOMISJA 

PROBLEMATYKI 

SPOŁECZNEJ  
 

KOMISJA 

ROZWOJU 

GOSPODARCZEGO, 
BUDŻETU I 

FINANSÓW 
 

Miejskiego Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 
oraz przeciwdziałania Narkomanii na 2015 
rok 
 

POZYTYWNIE BEZ 

POPRAWEK 
POZYTYWNIE BEZ 

POPRAWEK 
POZYTYWNIE 

BEZ POPRAWEK 

 

Dyskusji nad powyższym zagadnieniem nie było  

Rada Miejska w obecności 20 radnych – przy 20 głosach za  podjęła uchwałę                        

w sprawie Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz przeciwdziałania Narkomanii na 2015 rok 

 

Uchwała w sprawie Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz przeciwdziałania Narkomanii na 2015 rok  

 stanowi  załącznik nr  16  do protokołu 

 

l. Odstąpienia od żądania zwrotu udzielonej bonifikaty  

 

Szczegółowo uchwałę na komisjach poprzedzających sesję omówił Kierownik 

Wydziału GMK Wiesław Pieńczewski; ponadto zawiera ona uzasadnienie.  

Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

KOMISJA OŚWIATY, 
KULTURY, SPORTU  

I TURYSTYKI  
 

KOMISJA 

PROBLEMATYKI 

SPOŁECZNEJ  
 

KOMISJA 

ROZWOJU 

GOSPODARCZEGO, 
BUDŻETU I 

FINANSÓW 
 

 

Odstąpienia od żądania zwrotu 

udzielonej bonifikaty  

 

POZYTYWNIE BEZ 

POPRAWEK 
POZYTYWNIE BEZ 

POPRAWEK 
POZYTYWNIE 

BEZ POPRAWEK 

W dyskusji nad powyższym glos zabrali: 
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Radny Roman Brzozowski poprosił, aby w przyszłości jeśli w uzasadnieniu jest 

opisana trudna sytuacja finansowa; aby było to opisane szczegółowo, a nie tak 

lakonicznie, aby podjęcie takiej uchwały w przyszłości nie powodowało precedensu. 

Radna Anna Zakrzewska powiedziała, że również prosiła o przybliżenie przed 

sesją lub na sesji, co oznacza ta trudna sytuacja. 

Burmistrz Miasta Adam Żyliński powiedział, że nic mu o tym nie wiadomo. Dodał, 

że jest to proces w którym rada daje burmistrzowi takie upoważnienie, że może odstąpić 

od żądania zwrotu bonifikaty, a czego on nie musi zrobić. Sytuacja będzie 

przeanalizowana, aby nie tworzyć niebezpiecznych precedensów.  

Radny Ryszard Kabat powiedział, że nie wyobraża sobie sytuacji, kiedy rada 

wyraża zgodę a burmistrz mówi „nie”. Jeśli Burmistrz występuje i chce zgody rady, to 

powinno to być udokumentowane.  

Burmistrz Miasta Adam Żyliński powiedział, że słuchanie tego typu uwag jest 

przykre, ponieważ rzecz jest bardzo ewidentna. Zdeklarował, że jeśli sprawa okażę się 

mistyfikacją, to wówczas bonifikata nie zostanie udzielona.  

Radny Ryszard Kabat wypowiedź poza mikrofonem  

Rada Miejska w obecności 20 radnych – przy 19 za i 1 przeciwnym  głosach za  

podjęła uchwałę w sprawie odstąpienia od żądania zwrotu udzielonej bonifikaty  

 

Uchwała w sprawie odstąpienia od żądania zwrotu udzielonej bonifikaty  

 stanowi  załącznik nr 17   do protokołu 

 

Ad. 7. Apel radnych do Minister Infrastruktury i Rozwoju o umieszczenie                              

w dokumencie „Program Budowy Dróg Krajowych na lata 2014-2023” modernizacji 

drogi krajowej nr 16.” 

Przewodniczący Rady Wojciech Szymański   powiedział, że radni otrzymali pismo 

posła Szmidta ws. drogi krajowej nr 16, radni otrzymali również propozycję treści apelu 

,którego treść przewodniczący odczytał. 

W dyskusji nad powyższym głos zabrali: radny Andrzej Pankowski który 

stwierdził, że sformułowanie „zacofane” jest mało trafne. Odpowiedział mu radny 

Brzozowski, że takie sformułowani funkcjonuje i on nie widzi w tym nic niewłaściwego. 
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Przewodniczący Rady Wojciech Szymański  zwrócił uwagę, że projekt apelu radni 

otrzymali na maila i była czas, aby zgłaszać uwagi co do treści.  

Radny Grzegorz Przytuła powiedział, że powstawanie takiego programu powinno być 

przedyskutowane z każdym samorządem, aby można było się dowiedzieć na jakim etapie jest 

ten program, czy jeszcze można na ten temat dyskutować; być może są inne sposoby na 

wprowadzenie tego do programu, nie tylko poprzez składanie apelu. 

Przewodniczący Rady Wojciech Szymański powiedział,  że przypuszcza że władze  

innych samorządów  również to pismo od posła otrzymały i apel ten będzie jednym z wielu.   

Treść apelu radnych do Minister Infrastruktury i Rozwoju o umieszczenie w dokumencie 

„Program Budowy Dróg Krajowych na lata 2014-2023” modernizacji drogi krajowej nr 16.”  

stanowi załącznik  nr 18  do protokołu 

 

Poddana przez przewodniczącego obrad treść apelu radnych do Minister Infrastruktury i 

Rozwoju o umieszczenie w dokumencie „Program Budowy Dróg Krajowych na lata 2014-

2023” modernizacji drogi krajowej nr 16.” została przyjęta pozytywnie jednogłośnie  

 

Przerwa w obradach 15 minut  

Przewodniczący Rady Wojciech Szymański  po przerwie wznowił obrady i przystąpił 

do realizacji punktu 8 

Zmiana quorum; 21 radnych- doszedł radny Stanisław Milewski 

 

Ad 8. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej  Burmistrza Miasta 

Burmistrz Miasta Adam Żyliński  przeprosił za zaistniałą sytuacje w wyniku której 

radni nie otrzymali sprawozdania. Wytłumaczył, że przygotować miała to sekretarka, 

Aleksandra Kozłowska. Powiedział, że to pierwsza taka sytuacja i obiecał, że się nie 

powtórzy. Jednak na przyszłość zaproponował, aby przyjrzeć się statutowi, ponieważ jego 

zdaniem sprawozdawczość powinna wyglądać inaczej. 

Powiedział, że pod koniec roku odbyło się zgromadzenie Związku Gmin „Jeziorak”.                

W skład zgromadzenia weszło kilku nowych członków. Dodał, że został Przewodniczącym 

Związku, i że ma dużo w planach jeśli chodzi o stanowisko, jakie zostało mu przydzielone.  

Powiedział, że istotna była rozmowa jaką przeprowadził z  Panem Romanem Żuralskim 

dotycząca Porozumienia Zielonogórskiego. Poprosił go, aby nie angażował się w konflikt              
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ze służbą zdrowia. Pan Żuralski się wycofał, dzięki czemu nie ucierpiała na tym nasza 

społeczność.  

Powiedział, że kolejnym istotnym elementem była cała seria spotkań z klubem 

wioślarskim „Wir”. Dodał, że trudno było dojść do jakiegokolwiek kompromisu, dlatego 

będzie się przyglądać i pomagać, a nie stawać w roli mediatora. 

Kolejną sprawą było zaproszenie przez niego czarnoskórego posła Killiona Munyamy              

z Zambi, który 35 lat mieszka w Polsce, jest profesorem ekonomii. Powiedział, że jeden z 

nauczycieli z Jamielnika wraz z dziećmi organizuje kontakt z dziećmi Zambijskimi na 

zasadzie wirtualnej szkoły. Powiedział, że mówi o tym na Sesji, ponieważ uważa, że warto 

sięgać po takie wzorce. Dodał, że kiedy będzie miał więcej czasu, przyjrzy się iławskim 

placówkom oświatowym, gdzie brakuje takich przedsięwzięć. Poinformował następnie, że 

informacje  o zakupach i rozstrzygniętych przetargach zostaną przygotowane na kolejną sesję. 

 

Ad .9. Interpelacje i zapytania radnych 

Burmistrz Miasta Adam Żyliński  przeczytał pisemną interpelację radnego 

Rochowicza, w której napisał o tym, że ludzie użytkujący garaże nawodne na Iławce, skarżą 

się na wysokie opłaty dzierżawne. Ponieważ zobowiązali się na utrzymywanie porządku nad 

brzegiem rzeki, zbieranie śmieci i koszenie trawy chcą w zamian niższych cen. Wnoszą 

również o zainstalowanie toalet w pobliżu garaży. 

Interpelacja stanowi załacznik nr 19 do protokołu 

Burmistrz powiedział, że uznaje temat za bardzo skomplikowany. Przypomiał, że 

garaże zostały postawione 20 lat temu. Umowa dzierżawy o charakterze społecznym zawarta 

została na 20 lat, które właśnie minęły. Przypomniał, że w poprzedniej kadencji za czasów 

byłego burmistrza organizowane były spotkania w tej sprawie. Dodał, że w tamtym czasie po 

wielu dyskusjach strony pogodziły się. W zamian miasto miało doprowadzić do 

„ucywilizowania”  tamtego  obszaru, co nie zostało zrobione. Problem toalet również nie jest 

prosty, ponieważ takich rzeczy się nie praktykuje. Kiedy pojawia się element dzierżawy, 

ludzie sami są odpowiedzialni za takie rzeczy, ponieważ byłoby to niesprawiedliwe w 

stosunku do wielu innych podmiotów. Dodał, że 30 stycznia ma spotkanie z grupą zajmującą 

się tereami Iławki jak i z ludzmi posiadającymi tam hangary. Zdania będą różne, ponieważ 

jedni będą mówić o ochronie środowiska nad rzeką, a inni o modernizacji i unowocześnianiu. 

W dyskusji na pewno pojawi się również temat hangarów, dlatego też nie chce na razie 
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składać żadnych deklaracji i sprawę zostawia otwartą. Następnie zapytał, czy odpowiedź 

satysfakcjonuje radego. 

Radny Rochowicz potwierdził, że taka odpowiedź mu wystarczy i zostanie to 

przekazane zainteresowanym.  

Następnie Burmistrz Miasta Adam Żyliński powiedział, że kolejnym tematem 

interpelacji była sprawa poczty, ponieważ radny wniósł  o otwarcie punktu poczty w soboty 

dla wygody mieszkańców, tak jak było kiedyś. Poczta Polska głośno mówi o tym, że planuje 

redukcje etatów. Nawet 8 000 miejsc pracy zostanie utraconych. Po wpłynięciu interpelacji 

zostało wysłane pismo do Poczty, teraz oczekuje się a odpowiedż. Po otrzymaniu odpowiedzi 

temat będzie kontynuowany. 

Radny Feliks Rochowicz powiedział, że w tym wypadku nie można milczeć. 

Nawiązał do filmu „Wszystko na sprzedaż” i że przeczytał w Kurierze Iławskim na temat 

Energetyki. Zapytał czy Polskę też można sprzedać. 

 Burmistrz Miasta Adam Żyliński odpowiedział, że absolutnie nikt nie milczy. W 

sprawie energetyki powiedział, że postępuje proces zrzucenia wszystkiego na infolinię i 

oddalenia od klienta. Jest to problem dotyczący całej Polski. Powiedział, że razem ze 

związkowcami wysłano już pismo. Stwierdził, że jest to dużym problemem. 

Radna Ewa Jackowska przedstawiła interpelację na temat poczty elektronicznej dla 

radnych. Według radnej jest to codzienność i ułatwienie kontaktu z członkami Rady Miasta. 

Ideą Burmistrza jest czytelny i łatwy dostęp do spraw miejskich dla każdego mieszkańca. 

Radna uważa za poprawną ideę utworzenia jednego wspólnego adresu e-mail, ale wątpi w jej 

słuszność. Radna sama wyraża zgodę na udostępnienie jej danych kontaktowych, aby każdy 

mieszkańców miał możliwość kontaktu z nią nie tylko, gdy ma dyżur raz na pół roku. 

Przypomina, że Radni są przedstawicielami mieszkańców Iławy i ich obowiązkiem jest ścisła 

współpraca. Założenie poczty jest bezpłatne i zajmuje 15minut, a zyski są nieodzowne. Radna 

uważa, że trzeba otwierać się na mieszkańców, co może zachęcić młodych mieszkańców do 

zajmowania się sprawami miejskimi w ten sposób zmieni się chęć uczestnictwa w wyborach. 

Zaproszenia, projekty uchwał itp. mogłoby być wysyłane pocztą elektroniczną a nie 

drukowane na papierze. Oszczędność papieru to kolejna zaleta. 

Treść przedstawionej interpelacji stanowi załącznik nr 20 do protokołu 
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Radny Edward Bojko przedstawił interpelacje do przewodniczącego rady. Chciałby, 

aby ten przemyślał i ustalił godzinę sesji. Zaproponował, aby były to godziny 

przedpołudniowe. Powiedział, że wielu pracowników urzędu ma dzieci w szkołach, a 

popołudniami chcą być z rodziną. Kolejnym argumentem jest to, że popołudniami w mieście 

dzieje się dużo imprez sportowych, wystaw itp. Uważa, że radni powinni w tym uczestniczyć. 

Przypomniał także, że Burmistrz Adam Żyliński powiedział, że jest w stanie zorganizować 

pracownikom czas tak, żeby byli dostępni podczas gdy radni obradują, więc powinien też 

zmienić  regulamin pracy. Kodeks pracy mówi „Pracownik ma znać stałe godziny swojej 

pracy”. Jeżeli zmieni godziny pracy to musi poinformować o tym interesantów. Dodał 

również, że kilku radnych chce przychodzić obradować po swojej pracy. Nadmienił, że nie 

wyobraża sobie jak po 10 godzinach pracy, człowiek może jeszcze przez 3 godziny normalnie 

uczestniczyć w sesji. Zasugerował również, żeby terminem sesji był nie ostatni, a przedostatni 

czwartek miesiąca o 13.00, ponieważ sesja powiatowej rady odbywa się w ostatni czwartek 

miesiąca, a może ktoś chciałby w niej uczestniczyć i wiedzieć co się dzieje. 

Radna  Anna Zakrzewska „Ciąg pieszo-rowerowy przy białym kościele jest 

nieoznakowany. Stwarza to bardzo duże zagrożenie dla korzystających z niego pieszych, 

ponieważ jeżdżą tam samochody. 

Wnoszę do Pana Burmistrza i Straży Miejskiej o spowodowanie, aby Inwestor 

zgodnie z projektem i zapisami planu niezwłocznie postawił stosowne oznakowanie, a Staż 

Miejska egzekwowała przestrzeganie prawa w naszym mieście. Nikt nie dał zgody na ruch 

samochodów po ścieżkach pieszo-rowerowym. To tak, jakby po ścieżkach rowerowych nad 

Jeziorakiem dopuścić jazdę samochodem. Jeżeli nawet dostaniecie odstępstwo to i tak plan 

zabrania takiego przeznaczenia terenu. Trzeba było załatwić odstępstwo przed zmianą planu.  

W związku z powyższym, że procedura odstępstwa i wystąpienia do Ministerstwa w 

tej sprawie jest na etapie precyzowania przez projektanta, pobożnych życzeń miasta, wnoszę 

o bezzwłoczne ustawienie stosowanych znaków i niedopuszczalnie do ruchu samochodów po 

ciągu pieszo-rowerowym. Moim zdaniem w sposób wyraźny zagrożone jest bezpieczeństwo 

użytkownika tego obszaru.” 

Radny Roman Brzozowski powiedział, że ma coraz więcej doświadczenia i coraz 

więcej pomysłów na naprawę. Po odbytym dyżurze i stwierdził, że zainteresowanie 

mieszkańców jest niewielkie. Radny stwierdził, że ludzie nie wiedzą nawet, że odbywają się 
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takie dyżury. Chciałby, aby Przewodniczący co tydzień zamieszczał informacje w lokalnej 

prasie o dyżurze danego radnego. 

Radny Grzegorz Przytuła  zwrócił się do pani zastępcy Burmistrza. Mieszkańcy ul. 

Świerkowej skarżą się, że jeden odcinek tej ulicy jest całkowicie nieprzejezdny. Poprosił o 

zainteresowanie się tą sprawą.  

Radny Wiesław Burdyński zapytał, czy plac przy Gimnazjum nr 1, na którym jest 

parking jest własnością tej szkoły. Bardzo ciężko w tamtej okolicy o znalezienie miejsca 

parkingowego, a ludzie nie mają dostępu do tamtych miejsc a chodzi o to, że parking bardzo 

często stoi pusty. Kolejną sprawą jest prośba mieszkańców o wycięcie drzewa przy ul. 

Narutowicza, gdyż korzenie niszczą podłogę w garażu. Sprawa od 2 lat jest odkładana, a 

drzewo wyrządza co raz większe szkody. Poprosił o powrót do tej sprawy i wycięcie drzewa. 

Radny Roman Brzozowski zapytał panią Skarbnik kiedy będą uruchomione środki 

na ITR „Jeziorak”, ponieważ dotarły  do niego informacje, że mają problemy finansowe i nie 

mają jak zapłacić trenerom. 

Radna Elżbieta Prasek powiedziała, że dostała telefon w sprawie boiska na ulicy 

Ostródzkiej. Mieszkańcy skarżą się, że jest to miejsce spotkań młodzieży, jest tam pełno 

butelek, w związku z tym pyta, kto jest odpowiedzialny za to boisko. 

Radny  Jerzy Płuciennik zwrócił się do Pani Skarbnik z pytaniem o przedsiębiorstwo 

pana Umińskiego. Miał on firmę, która została podzielona i sprzedana. Radny dowiedział się, 

że są tam do zapłacenia wysokie podatki. Dodał, że chciałby się dowiedzieć kiedy zostaną 

oddane pieniądze. 

Przewodniczący Rady Wojciech Szymański  zapytał o podwyżki cen wody, o 

których informacja pojawiła się na klatkach schodowych. Powiedział, że co roku było to 

przegłosowywane, więc dlaczego tego roku było inaczej. Zapytał, czyją własnością jest teren 

przy młynie. 

Radny Janusz Zaborowski zapytał, czy ciężkie samochody z firmy EKO mogą 

wyjeżdżać z firmy inną trasą niż przez ul. Nowomiejską. Mieszkańcy skarżą się, na co raz 

bardziej zniszczoną drogę z polbruku, a ciężkie samochody EKO, kilka razy dziennie 

przejeżdżając tą ulicą, przyczyniają się do niszczenia jej jeszcze bardziej. 

 

Ad.8. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania  
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Burmistrz Miasta Adam Zyliński zwracając się do radnej Jackowskiej powiedział, 

że nie chce ingerować w terminy sesji za wyjątkiem pierwszej, kiedy to zadeklarował 

gotowość urzędników. Dodał, że chce mieć kontakt, ze wszystkimi radnymi i z każdym z 

osobna. Powiedział, że to przewodniczący i radni  są gospodarzami sesji jak również powinni 

decydować, jeśli chodzi o temat skrzynek mail-owych. 

 Burmistrz następnie zwrócił się do radnej Zakrzewskiej mówiąc, że sytuacja się 

powtarza jeśli chodzi o odpowiedź, on to widzi nieco inaczej. Powołano zespół, który zajmuje 

się rozwiązaniami drogowymi i on zajmie się tym tematem kompleksowo, bo postawienie 

tam bezkrytycznie znaku może wywołać fale niezadowolenia.  

Ulica Świerkową traktuje jako sygnał, którym trzeba się zainteresować, jest to droga 

gruntowa, więc może udać się coś tam poprawić w ramach bieżącego utrzymania .  

W sprawie parkingu przy Gimnazjum nr. 1 Burmistrz powiedział, że musi przyjrzeć 

się tej sprawie dlaczego, ktoś go wygradza. Być może jest taka konieczność.  

Dodał, że sprawą wycinki drzewa przy ulicy Narutowicza również się zainteresuje.  

Odnośnie ligi Jeziorak, w przydzielaniu jakichkolwiek środków ma się w następujący 
sposób: 

„Jeżeli zachowana zostanie  formuła konkursu organizowanego przez miasto, to są 

same straty, bo tylko jeden podmiot może wygrać, pozostałe nie dostają nic. Miasto próbuje 

iść taką ścieżką, w okresie przejściowym 2015 roku aby spróbować skierować  dotację do 

Centrum Sportu, wymusić następujące zachowanie, że jest tam 9, 10 ,11 kategorii 

wiekowych, jest grupa wyspecjalizowanych trenerów, często skłóconych między sobą, ale to 

nie jest przedmiot naszego zainteresowania, chcąc uratować cały potencjał i stworzyć sytuację 

następującą, że w tym roku dostają wszyscy,  ale jest to okres przejściowy. Tymczasem 

poprzez dyskusję i taki dialog wewnętrzny z tym środowiskiem, budować należy  koncepcję 

rozwoju piłki dziecięcej i młodzieżowej bez angażowania się w piłkę zawodową, bo to 

przerabialiśmy przez tyle lat, efekt  jest mizerny i bardzo to dla nas jest kłopotliwe. Natomiast 

my budujemy podstawę bazę i deklaruję państwu że żadna z grup środowiskowych 

piłkarskich nie przepadnie pod warunkiem, że pójdziemy w kierunku dystrybucji środków, bo 

tak na to pozwala prawo  w Centrum Sportu. Być może to wymaga stosownej uchwały  Rady 

Miejskiej i w tej materii  innej ścieżki nie ma. My mamy zamiar spotkać się jeszcze                       

w styczniu z całym środowiskiem piłki nożnej, dużo sobie obiecujemy z pozostałymi 

środowiskami sportowymi, które się czują  się w tym wszystkim lekko pokrzywdzone.”  
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Do radnej Elżbiety Prasek  powiedział, że faktycznie  okazało się, że jest to boisko, 

które budowało miasto i obiecał się zająć tym problemem po zapoznaniu się z stanem tego 

boiska. 

Podwyżka nie dotyczyła zimnej wody, tylko dotyczyła podwyżki ścieków o 35 

groszy. Na przełomie kadencji wydarzały się tu różne rzeczy podczas atmosfery wyborów, 

pewne ciśnienie społeczne, oczekiwanie kto tu przyjdzie i w jakich okolicznościach; ofiarą tej 

sytuacji padła cena wody i kanalizacji, skorzystano z ustawy, że jeżeli rada w terminie nie 

wypowie się co do kwestii podwyżki to ta podwyżka z mocy ustawy wchodzi automatycznie. 

Między 7 lub 8 grudnia na łamach miejscowej gazety ukazał się artykuł o podwyżkach. 

Burmistrz dodał, że ma ocenę tego wydarzenia i będzie w najbliższy piątek rozmawiał z 

Prezesem Wodociągów na ten temat.  Nastąpił mechanizm, który gwarantuje prawo natomiast 

nie było przyzwolenia społecznego. 

W temacie młyna Burmistrz powiedział, że przechodził  z rąk do rąk i trudno dziś 

doszukać się właściciela. W przyszłości młyn ma być elementem większej całości i miasto ma 

rozpocząć działania  kierunku odzyskania młyna, bo  żaden prywatny podmiot nie będzie w 

stanie pomóc temu obiektowi jak i otaczającym  go terenom, bez udziału środków 

europejskich. 

Odnośnie trasy pokonywanej przez samochody firmy Eko powiedział, ze temat jest 

trudny bo zaproponowanie innej trasy wzbudzi sprzeciw i niezadowolenie mieszkańców innej 

ulicy. Zaproponował, aby tym tematem również zajął się zespół radnego Pankowskiego. 

Odpowiadając na pytanie radnego Płuciennika powiedział, że odbył już spotkanie              

z komornikiem urzędu skarbowego w temacie problemów, jakie powstały ze ściągalnością 

zadłużeń, gdzie należy zastanowić się czy uruchamiać proces, w którym miasto jest skazane 

na klęskę,  jeżeli chodzi o odzyskanie środków czy są powody,  aby tego nie ruszać. Można 

uruchomić tę procedurę, ale skończy się ona dla miasta olbrzymią stratą, gdzie miasto jest na 

7-8 miejscu jako wierzyciel. Są  w mieście 3-4 sytuacje, kiedy takie pieniądze są dla miasta 

nie do odzyskania. 

Skarbnik Miasta Ewa Moszczyńska powiedziała, że kwota jest znaczna choć nie tak 

wysoka o jakiej mówi radny. Dodała, że wszystkie nieruchomości objęte są hipoteką, ponadto 

sprawa się skomplikowała ponieważ prezes spółki która nabyła nieruchomość, został 

odwołany  i należy poczekać, kiedy sąd powoła kuratora do wszelkich rozstrzygnięć.  
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Radny Ryszard Kabat zaproponował, aby na domenie miasta założyć każdemu 

radnemu maila.  

Przewodniczący Rady Wojciech Szymański powiedział, że jeżeli pojawią się                   

w mailach wnioski, na które będzie trzeba odpowiedzieć w terminie, to będzie się to 

odbywało poza prezydium rady. Zapytał, co w sytuacji kiedy radny nie ma adresu mailowego 

i nie chce go mieć. Nie można nikogo z radnych zmusić, aby do tych skrzynek zaglądali, 

jedyni będą mogli zweryfikować to wyborcy, 

Dodał, że starając się chronić prywatność radnych chciał stworzyć  jedną skrzynkę 

wspólną z której przekazywane byłyby maile na adres prywatny i w ten sposób byłaby 

zachowana kontrola nad tym, że w ogóle wpłynęły takie maile. Jeśli jest taka wola radnych to 

zostaną utworzone takie maile, jednak nie ma prawnego instrumentu aby nakazać radnemu 

sprawdzanie takiej skrzynki.  

Radna Ewa Jackowska powiedziała, że w wielu miastach funkcjonują takie adresy             

i można sprawdzić  jak to jest tam rozwiązane jeśli chodzi o kwestię odpowiedzialności. 

Powtórzyła, że wnioskuje o założenie maili dla chętnych i ona taką chęć deklaruje.  

Przewodniczący Rady Wojciech Szymański  powiedział, że nic nie stoi na 

przeszkodzie abyśmy mogli coś takiego zrobić.  Zawsze jeżeli wpływa wniosek i i odpowiada 

się na niego w sposób pozytywny, to wszyscy  są zadowoleni. Na pewno z Prezydium Rady 

zostanie taki wniosek przeanalizowany  i Pani radna Jackowska taki adres będzie miała, bo 

jak wynika z rozmowy z informatykiem jest to możliwe.  

Radny Roman Brzozowski zwrócił uwagę, że ustalanie godzimy sesji należy do 

kompetencji przewodniczacego. Był głos za tym, aby sesje odbywały się w godzinach 

przedpołudniowych, w związku z tym, chciał przedstawić swój głos za tym aby odbywało się 

to tak jak dotychczas, czyli po południu. „Otóż nie wiem, dlaczego utarło się, że praca w 

Radzie to jest obowiązek, to jest nasza społeczna działalność, a my mamy swoje obowiązki, 

które w swoich firmach wykonujemy  do godziny 15:00. Ja mam prywatną firmę pracuję nie 

osiem godzin a więcej i to by kolidowało, ja chce działać społecznie, ale chcę to robić  po 

godzinach pracy. Proszę państwa ktoś mówi, że jest zmęczony, że nie daje rady. 

Rzeczywiście, ja też kończyłem zarządzanie i tam takim terminem się posługiwano, że 

człowiek przez  3 godziny może pracować pod pełnym skupieniem a  potem traci na wartości. 

No ale taki spacer, między pracą a radą to wystarcza na to, żeby umysł wypoczął. Dziękuję. 
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Ja bym tutaj wnosił o utrzymanie status quo. Oczywiście Pan Panie Przewodniczący 

zdecyduje, ale to jest głos za tym żeby  podtrzymać to, co jest. Dziękuję.” 

Radny Ryszard Kabat powiedział, że istotą tego jest aby wyznaczyć jeden stały dzień i 

stałą godzinę. 

Przewodniczący Rady Wojciech Szymański  powiedział, że radny Bojko się 

zagalopował,  bo  wyznaczył dzień i godzinę i tu trochę przesadził, ponieważ jest problem i 

kolizja z komisją oświaty i tego dnia odbywają się komisje powiecie.  Powiedział , że będzie 

to  ostatni poniedziałek miesiąca z tym, że należy wziąć pod uwagę takie sytuacje jak  dzisiaj 

kiedy z powodów zawodowych o godzinie 16:00  powinien być w pracy i zwolnienie z pracy 

nie załatwia sprawy. Dodał, że są to takie sytuacje awaryjne, które  należy wziąć to pod 

uwagę i wykazać się tolerancją i wyrozumiałością w tej kwestii, że jak tu dzisiaj mówimy, że 

to będzie poniedziałek godz. 17:00, to już nie od tego odstępstwa. Wstępnie będzie to 

poniedziałek a nie czwartek, ponieważ było kilka głosów, aby nie był to czwartek. Ponieważ 

był głos za i przeciw zaproponował, aby radni w biurze rady zdeklarowali czy preferują 

godzinę 13.00 czy 15.00.  

Burmistrz Adam Żyliński powiedział, że nie chcę ingerować, ale przesunął sobie 

załatwianie interesantów  na poniedziałek. Zapewnił, że jest to zajęcie   bardzo trudne                  

i wyczerpujące i nie wie czy  wytrzyma cały dzień, aby potem jeszcze przyjść na sesję.                      

Z uwagi na to termin poniedziałkowy uznał za feralny. 

Przewodniczący Rady Wojciech Szymański  powiedział, że jest to jeden poniedziałek                 

w miesiącu, a jest problem z komisją oświaty. Taka sytuacja jak dziś, aby komisja odbywała 

się kilka godzin przed sesją nie może być normą. Tak mogło się zdarzyć jedynie 

przypadkiem.   

Przewodniczący Rady Wojciech Szymański  zaproponował, aby radni zagłosowali 

nieformalnie i opowiedzieli się za tym komu odpowiada godzina 13.00, komu 17.00 a komu 

jest to obojętne. W związku z tym, że większości radnym godzina rozpoczęcia sesji była 

obojętna a głosów za tym aby sesja odbywała się po południu było więcej niż ustalono, że 

sesje odbywać się będą o godzinie 17.00 w ostatni poniedziałek miesiąca.  

Radna Anna Zakrzewska  powiedziała, że otrzymała trochę wymijającą odpowiedź a 

wie, że jest tam ciąg pieszo-rowerowy i nie wie, co miałaby robić tam komisja  
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bezpieczeństwa i jak to pominąć, aby nie postawić tam znaku. Tam po prostu trzeba postawić 

znak. Jest to ciąg pieszo – rowerowy, na dzień dzisiejszy nie ma innych ustaleń, powinno być 

tam odpowiednie oznakowanie. A jeżeli nie, to poprosiła, aby postawić nad Jeziorakiem 

znaki, że mogą tam po ścieżkach rowerowych jeździć samochody.  

Burmistrz Adam Żyliński powiedział, że są podzielone kompetencje, kto za co 

odpowiada, kto poniesie z tego tytułu konsekwencje. Rada stanowi element opiniotwórczy,                

i nie należą do jej właściwości czynności prawne jak rozstrzygnięcie czy ma tam być znak 

drogowy, tylko domniemanie i ocena sytuacji. Urząd tę sytuację ocenia nieco inaczej z 

większą powściągliwością pamiętając o tym,  w związku z tym skoro powołano ciało, które 

zajmuje się różnymi  historiami typu: wyciąć czy nie wyciąć drzewo, uzyskać  widoczność , 

dlaczego ma się tym nie zająć, jak najbardziej może, poza tym cały czas dążymy do jednej 

sytuacji do takich wpadek, nieprawidłowości, zaniechania czy przewidzianych mniej lub 

bardziej,  każdy ma swoją historię i takich sytuacji jest dużo więcej w tym mieście. Albo 

wykazujemy w tym dobrą wolę zakończenia tematu, skorygowania uporządkowania kwestii 

albo idziemy dalej na zasadzie takiej, że pokazujemy, udowodnimy, co trzeba zrobić. 

Zachęcił do powściągliwości w tym wszystkim, bo czuje się w tym wszystkim niezręcznie, 

ponieważ od 12 lat nie dotknął żadnego tematu w tym mieście, a dzisiaj ma zbierać 

wszystkiego konsekwencje. Dodał, że jego sposób myślenia jest taki: czy to  będzie kawałek 

drogi, czy kawałek budynku, trzeba ochronić, skorygować  i poprawić.  

Przewodniczący Rady Wojciech Szymański  zaproponował, aby  nie prowadzić już 

dalej tej dyskusji, bo udzielono odpowiedzi i można przenieść dyskusję poza obrady sesji                    

i dokończyć.  

Ad. 9. Wnioski mieszkańców Iławy 

Przewodniczący Rady Wojciech Szymański   powiedział, że wpłynął wniosek skierowany 

do Przewodniczącego  Rady, w kwestii założenia wcześniej omawianych adresów 

mailowych. Wyjaśnił , że wychodząc naprzeciw jednocześnie chroniąc prywatność radnych 

udzielił odpowiedzi takiej, że utworzymy taki jeden adres w postaci jednej wspólnej skrzynki, 

nie spotkało się to do końca ze zrozumieniem ze strony wnioskodawcy, to jest również jego 

prawo. Dyskusja wskazała, że nie ma przeciwwskazań ze strony niektórych z radnych w 

kwestii utworzenia tych adresów. Zostaną więc takie stworzone tylko tym, którzy chcą  

ponieważ nie można nikogo zmusić do obsługiwania skrzynki dlatego, że nie ma tego radny 
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w ramach swoich kompetencji, może być to jedynie mniej lub bardziej ocenione przez 

przyszłych wyborców.  

 

Ad. 10. Komunikaty i oświadczenia 

Przewodniczący Rady Wojciech Szymański    powiedział, że sesja w lutym odbędzie się 

23 lutego o godzinie 17.00 

Inspektor Bogusława Bandelewska poinformowała, że w związku z zainteresowaniem 

mieszkańców dofinansowaniem na wymianę ogrzewania, WFOŚ rozpoczął nabór wniosków 

na dofinansowanie takich działań dla osób fizycznych, wspólnot mieszkaniowych i 

spółdzielni. Dodała, że wszelkie informacje na ten temat są na BIP i również radni mogą 

informować o tym mieszkańców. 

Od kilku lat jest dofinansowywane  unieszkodliwianie azbestu – wnioski mieszkańcy 

mogą składać do 20 marca. 

Radny Roman Brzozowski zapytał, dlaczego w przetargu na oczyszczanie miasta 

podzielono je na część północną i południową. 

 

Ad. 11. Zamkniecie obrad V Sesji 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Wojciech Szymański wobec zrealizowania porządku 

obrad  o godzinie 1600 zamknął sesję . 

 

Szczegółowy przebieg obrad zawiera nagranie dźwiękowe z sesji 

 

     Protokołowała:                                         Przewodniczący Rady Miejskiej 
 
Danuta Drozdowska                                                Wojciech Szymański 


